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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  V/2015 

 

 

 

z V Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

31 marca 2015 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 31 marca 2015 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 31 marca 2015 r., o godz. 15:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych – 1 radny. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- Sławomir Olejnik 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Krzysztof Skrzypinski  – Radca Prawny, 

6. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami, 

7. Krzysztof Kucharczak - inspektor ds. ochrony środowiska, 

8. Małgorzata Przybysz - podinspektor ds. informatycznych, pożytku publicznego i ochrony 

danych osobowych, 

9. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice, 

10. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

V/29/2015 

V/30/2015 

V/31/2015 

V/32/2015 

V/33/2015 

V/34/2015 

V/35/2015 

 

 

 

 

8 – 9 

9 

10 – 11 

11 – 12 

12 

12 – 13 

13 - 22 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2014. 

9. Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2014. 

10. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, gmina 

Rakoniewice, 

b. zmiany Uchwały Nr XXIV/209/2009 z dnia 11 lutego 2009 r. dotyczącej 

wyrażenia zgody na wydzierżawianie Zakładowi Usług Komunalnych  

w Rakoniewice sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Rakoniewice, zmienionej Uchwałą Nr 

XXV/219/2009 z dnia 11 marca 2009 r., 

c. przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Rakoniewice w 2015 roku, 

d. wyrażenia opinii na temat zweryfikowanego projektu aglomeracji Rakoniewice, 

e. ustalenia stawek opłaty targowej od sprzedaży dokonywanej podczas obchodów 

Dni Rakoniewic, 

f. ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla, 

g. zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 
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Przebieg V Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 31 marca 2015 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono wniosków, w związku z czym Przewodniczący odczytał obowiązujący 

porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr IV/2015 z IV sesji VII kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed Sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IV sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z IV sesji Rady.  

 



5 

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Radna G. Cielecka odniosła się do daty 5.03 – „rada budowy; rewitalizacja ratusza  

w Rostarzewie (spotkania odbywają się co tydzień w czwartek)”. Zapytała, o której godzinie 

odbywają się spotkania i czy może w nich uczestniczyć.  

 

Burmistrz odpowiedział, że najczęściej spotkania rozpoczynają się przy rostarzewskim 

ratuszu, a następnie w Urzędzie Gminy. Zaprosił do uczestnictwa w nich wyjaśniając, że 

szczegóły w sprawie terminów spotkań udzieli Paweł Sobecki – kierownik Wydziału 

Gospodarki Gruntami w Urzędzie Miejskim.   

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 
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W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 14 radnych;  

przeciwko – 0; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Na prośbę Burmistrza Przewodniczący udzielił głosu Hubertowi Kolerowi – Zastępcy 

Kierownika Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach, który szerzej 

opowiedział na temat projektu „Bezpieczny Dom”. Do udziału w programie zostało 

zaproszone i włączone Wielkopolskie Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach. Inicjatorką 

jest Posłanka na Sejm RP Urszula Augustyn – Minister Edukacji Narodowej, Sekretarz Stanu. 

Program ma na celu rozpowszechnienie w szkołach tematyki związanej z prewencją 

pożarniczą. W rozmowie pani Minister z Komendantem Głównym Państwowej Straży 

Pożarnej okazało się, że Straż tego typu programy próbuje wprowadzać, ale do tej pory było 

to wykonywane dość chaotycznie (na wniosek konkretnej szkoły). H Koler podał skład 

zespołu, który będzie zajmował się wdrażaniem programu. Wyjaśnił, że rakoniewickie 

muzeum pożarnictwa uczestniczy w tym projekcie, ponieważ salę edukacyjną ma już od 

ponad czterech lat. Komendant Główny, wizytując to muzeum stwierdził, że zdobyte w tej 

sferze doświadczenia należy wykorzystać. Zespół spotyka się dość często m.in. zwiedzając 

komendy i miejsca, gdzie tego typu sale mogłyby powstać.  Z pewnością nie powstaną takie 

same sale, jak ma muzeum, ponieważ nie będzie na to aż tyle środków, ale może uda się 

utworzyć chociaż mniejsze (początkowo w każdym województwie, a w przyszłości  

i w powiecie), dzięki którym dzieci uczyłyby się szeroko rozumianej prewencji pożarniczej. 

H. Koler dodał, że program jest także odpowiedzią na szereg nieszczęśliwych wydarzeń, jakie  

w ostatnim czasie, w naszym kraju, w związku z pożarami miały miejsce. Nadmienił, że 

projekt jest na etapie tworzenia, ale jest szansa, że nasze muzeum będzie przykładem dla całej 

Polski.          

 

Zastępca Burmistrza A. Pawłowski w sprawie spotkania przedstawicieli samorządów  

i organizacji społecznych ws. rzeki Dojcy w Wolsztynie dopowiedział, że pierwsze spotkanie 

dotyczyło samej inicjatywy Burmistrza Wolsztyna, aby zacząć rozmawiać, w sposób rzetelny 

i skuteczny, na temat oczyszczania jeziora wolsztyńskiego. Aby to dokładnie wykonać, muszą  

w tym uczestniczyć wszystkie strony, które jak gdyby są zlewnią tego jeziora (chodzi o Dojcę 
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wraz ze wszystkimi dopływami). W spotkaniu uczestniczyli m.in. przedstawiciele Lasów 

Państwowych, Służb Sanitarnych, wszystkich samorządów, które leżą w dorzeczu Dojcy. 

Wypracowano porozumienie, na mocy którego mają odbywać się spotkania cykliczne, już  

w węższym gronie, z przedstawicielami poszczególnych samorządów.     

Pkt 8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2014. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2014 przedstawiła Małgorzata Przybysz – podinspektor ds. 

informatycznych, pożytku publicznego i ochrony danych osobowych (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu).  

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie przedstawionego sprawozdania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za rok 2014. 

 

Pkt 9. Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2014. 

 

Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za rok 2014 przedstawiła także Małgorzata Przybysz 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie przedstawionego sprawozdania. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych na sesji radnych. 

Za przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z rocznego programu 

współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

rok 2014. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godz. 13:35 

do godz. 13:55. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice  

i Gnin, gmina Rakoniewice przedstawił Krzysztof Kucharczak – inspektor ds. ochrony 

środowiska.   

Podjęcie niniejszej uchwały ma na celu umożliwienie zagospodarowania  

i eksploatacji odwiertów złoża gazu „Czarna Wieś 4” i „Czarna Wieś 5” wraz z realizacją 

infrastrukturalnych obiektów liniowych na terenach położnych w obrębach Ruchocice i Gnin. 

Wyznaczony obszar opracowania obejmuje chronione grunty rolne klasy III oraz grunty 

leśne. Wymagane jest uzyskanie zgody na przeznaczenie gruntów rolnych klasy III na cele 

nierolnicze oraz gruntów leśnych na cele nieleśne, które dokonuje się w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. W przedmiotowej inwestycji nie zachodzą okoliczności 

faktyczne oraz prawne uniemożliwiające podjęcie prac planistycznych.  

W projekcie uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, 

gmina Rakoniewice. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr V/29/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice i Gnin, 

gmina Rakoniewice stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/209/2009 z dnia 11 lutego 

2009r. dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawianie Zakładowi Usług Komunalnych  

w Rakoniewice sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Rakoniewice, zmienionej Uchwałą Nr XXV/219/2009  

z dnia 11 marca 2009 r. przedstawiła Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami. 

W projekcie uchwały postanawia się, że w uchwale Nr XXIV/209/2009 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 11 lutego 2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawianie 

Zakładowi Usług Komunalnych w Rakoniewice sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Rakoniewice, zmienionej 

uchwałą Nr XXV/219/2009 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 11 marca 2009 r., 

wprowadza się następującą zmianę:  

1) w § 1 po ust. 2 dodaje się ust. 3 o następującym brzemieniu: 

„3.Upoważnia się Burmistrza do wydzierżawiania w uzasadnionych przypadkach  

nieruchomości i ich części, o których mowa w ust. 1, na czas nieoznaczony.” 

Dzięki podjęciu przez Radę ww. uchwały, w uzasadnionych przypadkach, gdy będzie to 

związane z rozwojem gminy i będzie podyktowane interesem społecznym, nastąpi możliwość 

oddawania nieruchomości bądź ich części w dzierżawę, o której mowa w postanowieniach 

uchwały, na czas nieoznaczony.  

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych:  

za przyjęciem projektu uchwały -13 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/30/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/209/2009 z dnia 11 lutego 2009 

r. dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawianie Zakładowi Usług Komunalnych  

w Rakoniewice sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Rakoniewice, zmienionej Uchwałą Nr XXV/219/2009 z dnia 

11 marca 2009 r. stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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C) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rakoniewice w 2015 roku 

przedstawił K. Kucharczak. 

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r., która weszła 

w życie 01.01.2012 r., zmieniony został art. 11a, który zobowiązuje Radę gminy do 

określania, w drodze uchwały, corocznie, do dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku 

zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. 

ustawy. Powyższe ma na celu złagodzenie uciążliwości związanych z bytowaniem 

bezdomnych zwierząt na terenie miasta, poprawę warunków bezpieczeństwa mieszkańców           

w szczególności przed chorobami odzwierzęcymi, a także utrzymanie czystości. 

W projekcie uchwały postanawia się przyjąć program opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rakoniewice. W programie 

określono m.in.  

- cele i wykonawców programu, 

- zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami domowymi, 

- edukację mieszkańców, 

- finansowanie programu. 

 

Radna G. Cielecka poprosiła o dokończenie zdania: „W razie zdarzenia dzwonimy pod numer 

telefonu …”. 

 

K. Kucharczak odpowiedział, że do Zakładu Usług Komunalnych lub do Urzędu Miejskiego 

Gminy Rakoniewice. 

 

Dalej radna G. Cielecka poprosiła, aby tę informację zamieścić w Rakoniewickim magazynie 

informacyjnym, aby mieszkańcy wiedzieli, gdzie w takiej sytuacji mają dokonać zgłoszenia.   

 

K. Kucharczak dopowiedział, że poza informatorem taka wzmianka znajduje się także  

na stronie internetowej Urzędu.   

 

Radny D. Wajs zapytał, co w przypadku dni wolnych od pracy. 

 

K. Kucharczak wyjaśnił, że w czasie dni wolnych od pracy lub po godzinach pracy Urzędu,  

w Zakładzie Usług Komunalnych pełnione są dyżury i istnieje możliwość przyjęcia 

zgłoszenia.    

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/31/2015 w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rakoniewice w 2015 roku stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii na temat zweryfikowanego projektu 

aglomeracji Rakoniewice przedstawił K. Kucharczak. 

Aglomeracja Rakoniewice została wyznaczona rozporządzeniem nr 8/08 Wojewody 

Wielkopolskiego z dnia 25 stycznia 2008 roku. Burmistrz Rakoniewic pismem znak  

GG.630.1.2014.KK z dnia 24 lipca 2014 r., uzupełnionym pismami znak GG.630.4.2014.KK  

z dnia 12 grudnia 2014 r. oraz znak 06/02/2015 z dnia 4 lutego 2015 r. złożył wniosek  

o zmianę granic aglomeracji Rakoniewice. Zmiana granic aglomeracji wynika z wyłączenia  

z terenu aglomeracji niektórych miejscowości ze względu na wskaźnik koncentracji 

mieszkańców, który w tych miejscowościach wynosi poniżej 120 mieszkańców na 1 kilometr 

sieci kanalizacyjnej planowanej do realizacji. Zgodnie z  art. 208 ust. 1, w związku z art. 43 

ust. 1 i ust. 3 ustawy Prawo wodne oraz pkt 4.2 Aktualizacji Krajowego Programu 

Oczyszczania Ścieków Komunalnych – AKPOŚK 2010 – załącznika do obwieszczenia 

Ministra Środowiska z dnia 5 kwietnia 2011 r. w sprawie ogłoszenia aktualizacji krajowego 

programu oczyszczania ścieków komunalnych, gminy tworzące aglomeracje mają obowiązek 

zrealizować system kanalizacji zbiorczej dla ścieków komunalnych do 31 grudnia 2015 r.   

Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego. 

Zweryfikowany i  zaakceptowany projekt Marszałek ma obowiązek przedłożyć miejscowej 

Radzie Gminy celem zaopiniowania.   

W projekcie uchwały postanawia się zaopiniować pozytywnie projekt uchwały Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego w sprawie wyznaczenia aglomeracji Rakoniewice 

przedłożony Radzie Miejskiej w Rakoniewicach pismem nr DSR-III.0006.13.2015 z dnia 

26.02.2015 r. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 13 radny;  
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przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/32/2015 w sprawie wyrażenia opinii na temat zweryfikowanego projektu 

aglomeracji Rakoniewice stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

E) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej od sprzedaży 

dokonywanej podczas obchodów Dni Rakoniewic przedstawił A. Pawłowski – Zastępca 

Burmistrza. 

Zgodnie z art. 19 pkt 1 lit. a ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Rada Miejska została 

upoważniona przez ustawodawcę do określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu 

płatności i wysokości opłaty targowej. 

W projekcie uchwały określa się następujące dzienne stawki opłaty targowej od każdego 

stanowiska handlowego dla osób fizycznych, osób prawnych oraz jednostek organizacyjnych 

niemających osobowości prawnej od sprzedaży podczas trwania imprezy kulturalno – 

rekreacyjnej Dni Rakoniewic 20 i 21 czerwca 2015, na terenie parku w miejscowości 

Rakoniewice : 

1) artykuły różne, odzież, obuwie, art. spożywcze, lody, gofry, zabawki (stoiska większe) 

przy wielkości stoiska: 9 – 18 m
2 

 – 100 zł, 

2) artykuły różne, upominki, lody, wata cukrowa, baloniki, popcorn, (drobny handel) 

przy wielkości stoiska: do 9 m
2
 – 50 zł, 

3) piwo – 250 zł. 

Opłatę będzie pobierał inkasent w dniu sprzedaży. Dowód uiszczenia opłaty targowej będzie 

upoważniał do legalnej sprzedaży towarów podczas obchodów Dni Rakoniewic. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/33/2015 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej od sprzedaży 

dokonywanej podczas obchodów Dni Rakoniewic stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  

F) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego 

zarządu osiedla przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy. 
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Zgodnie z art. 37b ust. 1 ustawy z dnia 8 maca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada Gminy 

może ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej (sołtysowi) będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. 

W ostatnim czasie zauważalne jest zwiększone zaangażowanie sołtysów w wykonywanie 

swoich funkcji, co przekłada się na konieczność częstszych wizyt w Urzędzie i poświęcanie 

większej ilości czasu na działalność sołecką. Dieta dla sołtysów stanowi rekompensatę czasu 

poświęconego na udział w zebraniach sołeckich, spotkaniach, a także rekompensatę kosztów 

służbowych rozmów telefonicznych, dostępu do internetu oraz innych czynności związanych 

z wykonywaniem funkcji sołtysa. 

W związku z powyższym proponuje się zwiększyć miesięczną zryczałtowaną dietę dla 

sołtysów z kwoty 140 zł na kwotę 170 zł (dla sołtysów wsi liczących do 450 mieszkańców) 

oraz z kwoty 170 zł na kwotę 200 zł (dla sołtysów wsi liczących powyżej 450 mieszkańców 

oraz przewodniczącego zarządu osiedla). Dieta za udział w sesji nie ulega zmianie i wynosi 

70 zł. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/34/2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego 

zarządu osiedla stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

 

Najpierw, w imieniu Burmistrza, Skarbnik zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 13 do protokołu).  

 

Radny D. Wajs zauważył, że nie otrzymał wcześniej przedstawionych teraz autopoprawek.  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że autopoprawki nie były wcześniej przedstawiane, ponieważ 

wpłynęły dopiero dzisiaj. 
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Skarbnik dodała, że zawiadomienia, które spowodowały konieczność wprowadzenia 

autopoprawek, są z datą 26 marca br. i pisma były dekretowane dopiero wczoraj.  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionych autopoprawek, wobec czego 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem autopoprawek głosowało - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki do projektu uchwały zostały przyjęte. 

 

Dalej Skarbnik przedstawiła projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętych autopoprawek. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody   zwiększenie  o kwotę : 355.082 zł 

Dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa  

Rozdz. 75107 Wybory Prezydenta RP  - zadanie zlecone gminie  

Na podstawie zawiadomienia Krajowego Biura Wyborczego w Lesznie, pismo Nr 

DLS.3101.7/15 z dnia 9.3.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w kwocie : 14.121 

zł z przeznaczeniem na finansowanie zadań związanych z przygotowaniem i 

przeprowadzeniem wyborów Prezydenta RP zarządzonych na 10 maja 2015r.kosztów 

związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów posłów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r. ( I głosowanie 9.414 zł, II głosowanie 

4.707 zł) .  

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Rozdz. 75801Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst. 

Na podstawie pisma Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na rok 2015 pismo 

nr ST3 – 4750- 5/2015  z dnia 6.02. 2015  zmniejszeniu  ulega części subwencji oświatowej o 

kwotę : 327.665 zł. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Rozdz. 80104 Przedszkola  

Zwiększenie dochodów w § 2030 o kwotę : 574.123 zł wynikające z wyliczenia 

przysługującej gminie dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań własnych w 

zakresie wychowania przedszkolnego w roku 2015 ( wyliczenie 451 dzieci x 1.273 zł ), 

zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.83.2015.8 z dnia 27 marca 2015r. 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego….i   

Rozdz. 85213 Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej ….  

 Na podstawie Zarządzenia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-I.3111.87.2015.4 z 

dnia 26.03.2015r. zmieniony został plan dotacji celowych na rok 2015 poprzez 

zmniejszenie  w rozdz. 85212 § 2010 o kwotę : 10.940 zł.   
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 Zwiększenie w rozdz. 85213 § 2010 o kwotę : 10.940 zł z przeznaczeniem na opłacenie 

składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne.   

Rozdz. 85295 Pozostała działalność  

 Zwiększenie dochodów w § 2010 – 1.445 zł w związku z zawiadomieniem Wojewody 

Wielkopolskiego pismo  Nr FB-I.3111-72.2015.2 z 18 marca 2015r.zwiększony został 

plan dotacji  na realizację zadania związanego z przyznaniem Kart Dużej Rodziny .  

 Zwiększenie dochodów w § 2030 – 38.100 zł w związku z zawiadomieniem Wojewody 

Wielkopolskiego pismo  Nr FB-I.3111-64.2015.2 z 10 marca 2015r.  na dofinansowanie 

realizacji programu „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania” . 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     

Rozdz. 85415 Pomoc materialna dla uczniów  

 Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-

I.3111.85.2015.8 z dnia 26.3.2014r. zwiększony został plan dotacji celowych  w kwocie : 

54.958 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla 

uczniów o charakterze socjalnym, zgodnie z art. 90d i art. 90e ustawy o systemie oświaty.  

 

Załącznik nr 2  wydatki    zwiększenie o kwotę :   3.238.082 zł 

 

Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 

Rozdz. 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi ,    

Wydatki majątkowe 

 Zwiększenie wydatków w § 6230 o kwotę : 25.000 zł na udzielenie dotacji na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy  

Rakoniewice - dla osób fizycznych pozwoli realizować politykę ekologiczną gminy w 

zakresie ochrony wód. Dotacje będą udzielane na zasadach określonych Uchwałą Nr 

X/67/2011 z 28.09.2011 w sprawie uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji 

celowej ze środków budżetu Gminy Rakoniewice na realizację przedsięwzięć polegających 

na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Rakoniewice. 

Dz. 600 Transport i łączność 

Rozdz. 60011 Drogi publiczne krajowe   

Wydatki bieżące  

 zwiększenie wydatków na remont ścieżek pieszo rowerowych przy drodze krajowej o 

kwotę : 5.000 zł 

 Zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie ścieżek pieszo rowerowych, obowiązek 

wynika z podpisanych porozumień między Gminą a GDDKiA w Poznaniu w kwocie :  

11.400 zł . 

Rozdz. 60013 Drogi publiczne wojewódzkie 

 Zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie ścieżki pieszo rowerowej, obowiązek 

wynika z podpisanego porozumień między Gminą a Województwem w kwocie : 2.000 zł . 

Rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe     

 zwiększenie wydatków na remont ścieżek pieszo rowerowych przy drodze powiatowej o 

kwotę : 25.000 zł 

 Zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie ścieżek pieszo rowerowych, obowiązek 

wynika z podpisanych porozumień między Gminą, a Powiatem w kwocie : 8.600 zł . 

Wydatek majątkowy   

 Zadanie : „ „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego , wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P, od 

miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice.  –   750.000 zł  

    Realizacja zadania wynikająca z Uchwały Rady Nr XL/360/2010 w sprawie przyjęcia 

zadania publicznego od Powiatu Grodziskiego oraz porozumienia z Powiatem Grodziskim 
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z dnia 8.9.2010 , z którego wynika, iż gmina będzie realizowała zadanie etapami w miarę 

posiadanych środków.  

Rozdz. 60016 Drogi publiczne gminne    

Zwiększenie wydatków bieżących na wykonanie następujących zadań : 

 zakup usług remontowych : zwiększenie o kwotę : 50.000 zł na remonty dróg gruntowych 

na terenie gminy ( tłuczeń )  

 usługi pozostałe  :  55.000 zł w tym : 5.000 zł projekt organizacji ruchu dotyczącego 

ograniczenia ruchu pojazdów pow. 10ton przez most na cieku wodnym Dojcy, 30.000 zł na 

organizację i obsługę strefy płatnego parkowania na ul. Plac Powst. Wlkp w 

Rakoniewicach, 20.000 zł koszty konkursu na wykonanie projektu budowy pn  „  Pomnik 

Pamięci i Wolności ”   ul. Plac Powst. Wlkp w Rakoniewicach. 

 Zwiększenie wydatków w § 4590 o kwotę : 50.000 zł  w tym : na odszkodowanie z tytułu 

bezwarunkowego korzystania z gruntu , działka nr 84/11, 84/5, 465/3 obręb Rakoniewice  o 

pow. 0,0220ha , zajęte pod drogę gminną ( dotyczy ulicy Piaskowej  w Rakoniewicach ) – 

13.000 zł , na odszkodowanie z tytułu bezwarunkowego korzystania z gruntu , działka nr 

32/19, 84/5, 33/20 obręb Rakoniewice ( dotyczy ulicy Iwaszkiewicza ) oraz działek nr 

387/6, 387/8 obręb Wioska ogółem powierzchnia o pow. 0,1520ha  zajęte pod drogi 

gminne – 37.000 zł  

Wydatki majątkowe 

 Zmniejszenie wydatków dla zadania pn. „ Budowa drogi ulicy Rzemieślniczej w 

Rostarzewie” o kwotę : 190.000 zł ( podpisano umowę z wykonawca robót i inspektorem 

nadzoru , zabezpieczono środki na nieprzewidziane wydatki) z inwestycji pozostają wolne 

środki, które można przeznaczyć na inne zadania majątkowe. 

 Zwiększenie wydatków na zadanie pn. „ Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Faustynowo”  o kwotę : 115.000 zł . Jest to kwota , która zabezpieczy wykonanie 

inwestycji przez wykonawcę wybranego w przetargu oraz koszty inspektora nadzoru.   

 Zwiększenie wydatków dla zadania . „ Budowa drogi ulicy Polnej w Rakoniewicach” –   

30.000 zł 

 Zadanie „ Przebudowa pasa drogowego drogi gminnej w m. Błońsko” – dokumentacja -  

8.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa pasa drogowego ul. Kościelnej w m. Rakoniewice” – dokumentacja 

-  6.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa ul. Wiatrakowej w m. Rakoniewice” – dokumentacja -  17.000 zł     

 Zadanie „ Budowa ul Przemysłowej w m. Rakoniewice” – dokumentacja -  19.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa pasa drogowego ul. Słonecznej w m. Ruchocice” – dokumentacja -  

6.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa ul. Strzeleckiej w m. Rostarzewo” – dokumentacja -  9.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa ul. Spokojnej w m. Rostarzewo” – dokumentacja -  6.000 zł     

 Zadanie „ Przebudowa ul. Ogrodowa w m. Jabłonna” – dokumentacja -  10.000 zł     

 Zadanie „ Budowa pasa drogowego drogi gminnej Komorówko – Wioska  gm. 

Rakoniewice – 10.000 zł   

 Nowe zadanie „ Zakup parkomatów z oprogramowaniem – 3 szt.” do obsługi strefy 

płatnego parkowania na ul. Plac Powst. Wlkp w Rakoniewicach.  – 70.000 zł   

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75022 Rady gmin 

 Zwiększenie wydatków bieżących  o kwotę :  34.550 zł  w tym na : szkolenia radnych § 

4300-  3.300 zł , zakup systemu eSesja  wraz z przechowywaniem danych, tablety dla 

radnych z konfiguracją aplikacji eSesja – 31.170 zł ( § 4210 – 30.170, § 4300 – 1.080 zł ). 

Rozdz. 75075 Promocja jst 
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 Zwiększenie wydatków na promocje gminy o kwotę :  5.000 zł  ( § 4170 – umowy zlecenia 

na skład Rakoniewickiego Magazynu Informacyjnego). 

Rozdz. 75095 Pozostała działalność   
 Zwiększenie wydatków w § 3030 o kwotę : 4.700 zł z przeznaczeniem na wypłatę 

zryczałtowanej diety. Propozycja zwiększenia sołtysom diety o kwotę : 20 zł / 1 m-c  licząc 

od kwietnia br.  

Dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa  

Rozdz. 75107 Wybory Prezydenta RP  - zadanie zlecone gminie  

 Zadanie zlecone gminie w kwocie : 14.121 zł na finansowanie zadań związanych z 

przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów Prezydenta RP zarządzonych na 10 maja 

2015r.kosztów związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów posłów do 

Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r. ( I głosowanie 9.414 zł, II 

głosowanie 4.707 zł)  w tym : § 3030 – 2.000 zł, § 4010 – 4.173,14, § 4110- 713,62 zł, § 

4120- 102,24 zł  § 4170- 3.204 zł § 4210 – 2.400 zł., § 4300 – 528 zł, § 4360 – 200 zł, § 

4410 – 800 zł.  

 Dofinansowanie zadania ze środków gminy w kwocie : 25.000 zł , zakup 11 urn 

wyborczych i ( obecne urny i kabiny są zniszczone i wyglądają nieestetycznie, naprawy 

przed każdymi wyborami nie dają większego rezultatu, a generują niepotrzebne koszty).  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Rozdz. 75412 Ochotnicze Straże Pożarne  

 Zwiększenie wydatków bieżących w § 4270 o kwotę : 12.000 zł z przeznaczeniem na 

remont posadzki w części socjalnej budynku remizy w Rostarzewie.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe  

Szkoła Rostarzewo 

Zmiany w wydatkach bieżących szkoły :  

 Zwiększenie wydatków  na zakup pomocy dydaktycznych § 4240  o kwotę ; 22.000 zł ( 1 

zestaw – tablica interaktywna + komputer, 2 zestawy – rzutnik multimedialny + komputer )  

 Zmniejszenie wydatków na zakupy wyposażenia szkoły w § 4210  o kwotę : 7995 zł i 

przeznaczenie na zakup majątkowy opisany niżej. 

Wydatki majątkowe  

 Zadanie  : „ zakup kserokopiarki ” – 7.995 zł  

Szkoła Ruchocice  

Zmiany w wydatkach bieżących szkoły :  

 Zwiększenie wydatków  na zakup pomocy dydaktycznych § 4240  o kwotę ; 16.500 zł ( 1 

zestaw – tablica interaktywna + komputer, 1 zestaw – rzutnik multimedialny + komputer )  

 Zwiększenie wydatków § 4300  o kwotę : 2.400 zł ( wykonanie ścianki działowej z płyt 

gipsowo –kartonowych) 

 Zmniejszenie wydatków bieżących § 4270  o kwotę : 4.000 zł , które przeznacza się na 

wydatek majątkowy opisany niżej. 

Wydatki majątkowe  

 Zadnie :   „ Plac zabaw przy szkole w Ruchocicach ” – 19.000 zł   ( czyli zwiększenie 

wydatków dla szkoły o kwotę : 15.000 zł)  

Szkoła Jabłonna 

Zmiany w wydatkach bieżących szkoły :  

 Zwiększenie wydatków  na zakup pomocy dydaktycznych § 4240  o kwotę ; 22.000 zł ( 1 

zestaw – tablica interaktywna + komputer, 2 zestawy – rzutnik multimedialny + komputer )  

 Zwiększenie wydatków remontowych w szkole Jabłonna , remont budynku w Wiosce –   

400.000 zł 
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Wydatki majątkowe  

 Zadanie „ Modernizacja budynku szkoły w Wiosce ”  –  100.000 zł 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego….   

 Zmniejszenie  wydatków zadań zleconych o kwotę : 10.940 zł w tym : w § 3110 – 

10.621,36 zł , w § 4300 -  318,64 zł 

Rozdz. 85213 Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej ….  

 Zwiększenie w rozdz. 85213 § 4130 o kwotę : 10.940 zł z przeznaczeniem na opłacenie 

składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne.   

Rozdz. 85295 Pozostała działalność  

 Zwiększenie wydatków ( z dotacji ) na dofinansowanie realizacji programu „ Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania”, kwotę :  38.100 zł ujęto w  § 3110 , wkład własny na 

powyższe zadanie tj. 40% wartości zadania zabezpieczono w uchwale budżetowej.   

 Zwiększenie wydatków ( z dotacji z § 2010)  – 1.445 zł na realizację zadania związanego z 

przyznaniem Kart Dużej Rodziny .  

Zadanie realizować będzie OPS w § 4010- 1.212 zł , § 4110 – 233 zł.  

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     

Rozdz. 85415 Pomoc materialna dla uczniów  

 Zwiększenie wydatków na realizację zadania pn. „ pomoc materialna dla uczniów o 

charakterze socjalnym”, zgodnie z art. 90d i art. 90e ustawy o systemie oświaty w kwocie 

: 68.958 zł w tym z dotacji § 3240 – 52.759,68 zł , § 3260 – 2.198,32 zł . Ze środków 

własnych gminy  § 3240 – 13.440 zł, § 3260 – 560 zł.  

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Rozdz. 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

 Zwiększenie wydatków w § 4430 o kwotę : 1.680 zł  z tytułu korzystania ze środowiska 

(dział wprowadzenie wód opadowych lub roztopowych ujętych w systemy kanalizacyjne, z 

wyjątkiem kanalizacji ogólnospławnej) podyktowane jest wzrostem stawek.   

Wydatki majątkowe 
 Zadanie pn. „ Budowa kanalizacji sanitarnej w mieście Rakoniewice ul. Tetmajera (Osiedle 

Wygoda) – 450.000 zł  

Rozdz. 90003 Oczyszczanie miast i wsi 

 Zwiększenie wydatków w § 4300 o kwotę : 20.000 zł na utrzymanie czystości ulic na 

Osiedlu      Wygoda 

 Zwiększenie  wydatków bieżących o kwotę : 20.428 zł ( w tym § 3020 -161,58, § 4010 – 

15.700,     § 4110 – 2.672, § 4120 – 387, § 4280 – 140, § 4440 – 1.367,42)  z 

przeznaczeniem na koszty utrzymania 2 osób na okres 6 miesięcy , którzy będą 

wykonywali prace w ramach robót publicznych , gmina zabezpiecza środki na 

wynagrodzenia do chwili refundacji z PUP, fundusz pracy, składki ZUS , wydatki na 

odzież i napoje, narzędzia , badania lekarskie i  odpis na zfśs. oraz 1 osobę na okres 3 

miesięcy płatne w 100 % ze środków gminy. 

Rozdz. 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg  

 Zwiększenie wydatków na energię oświetlenia ulicznego o kwotę : 120.000 zł  

 Zwiększenie wydatków na remont oświetlenia drogowego przy ul Zamkowej w 

Rakoniewicach o kwotę : 7.000 zł  

 konserwacje oświetlenia ulicznego i drobne remonty –  80.000 zł, 

Wydatki majątkowe 

 Zwiększenie wydatków na zadanie „ Oświetlenie drogowe – punkt świetlny w 

miejscowości Adolfowo” o kwotę : 10.300 zł   
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 Zwiększenie wydatków na zadanie „ Oświetlenie drogowe – punkt świetlny w 

miejscowości Drzymałowo” o kwotę : 14.400 zł   

W/w zadania są zapisane w wydatkach majątkowych realizowanych z funduszu sołeckiego, 

na które nie wystarczy środków stąd zmiana w budżecie.   

 Zadanie „ Oświetlenie drogowe – punkty świetlne w miejscowości : Wola Jabłońska – 2 

szt, Błońsko – 1 szt, Rakoniewice – 3 szt , Jabłonna – 1 szt ” wydatek ogółem : 122.700 zł  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Rozdz. 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury 

 Zwiększenie wydatków na organizację imprez kulturalnych w § 4300 o kwotę :  31.000 zł  ( 

środki były zmniejszanie na sesji w dniu 17.2.2015 celem zabezpieczenia środków na 

podatek VAT  i dotacje dla przedszkoli) .   

 Dodatkowe środki na organizację Dni Rakoniewic o kwotę : 10.800 zł ( w tym § 4170 – 

10.000 zł , § 4260 – 800 zł )  

Rozdz. 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

 Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 38.000 zł w tym :    

    § 4210  -   5.000 zł ( zakup wyposażenia do świetlic ) , § 4260  - 13.000 zł ( koszty energii), 

§  4270     

    15.000 zł ( remont świetlicy - dachu w Cegielsku , § 4300  -   5.000 zł ( wymiana blatów na 
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    stołach w świetlicy Jabłonna) 

Wydatki majątkowe 

 Zwiększenie wydatków dla zadania „Modernizacja świetlicy wiejskiej w Komorówku” – 

15.000 zł  
 Nowe zadanie „ Modernizacja świetlicy wiejskiej w Stodolsku ” – 25.000 zł  

Rozdz. 92116 Biblioteki  

 Zwiększenie w § 2480 o kwotę : 9.000 zł , dotacja podmiotowa na działalność instytucji 

kultury na prowadzenie działalności z zakresu prowadzenia bibliotek w tym utrzymania 

obiektów , w których prowadzona jest działalność ( zwiększone koszty obsługi systemu do 

obsługi czytelników , obciążenie kosztami energii i usług telefonicznych w filii Jabłonna).  

Rozdz. 92118 Muzea  

Wydatki majątkowe 
 Zadanie pn. „ Instalacja alarmowa i przeciwpożarowa w budynku Muzeum Pożarnictwa w 

Rakoniewicach – 38.000 zł  

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami   

Wydatki majątkowe  

 Zwiększenie wydatków na projekt realizowany w ramach Priorytetu Programu 

Operacyjnego Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa kulturowego pn. „ Rewitalizacja 

zabytkowego ratusza w miejscowości Rostarzewo oraz jego zmiana użytkowania z 

przeznaczeniem na regionalną Izbę Pamięci”.  

    Wydatki poza projektem  § 6050 – 10.000 zł.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Rozdz. 92601 Obiekty sportowe  

Wydatki majątkowe  

 Zadanie majątkowe pn.  „ Plac zabaw – Błońsko  ”  kwota wydatku :  :  15.000 zł   

Rozdz. 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej    

 Zwiększenie wydatków w § 4300 o kwotę : 20.000 zł na organizację różnego rodzaju 

imprez o charakterze sportowym miedzy innymi: w piłce nożnej , biegów ulicznych z 

okazji 3 Maja . 

Rozdz. 92695 Pozostała działalność 

Wydatki majątkowe  
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 Zadanie majątkowe pn.  „Budowa budynku rekreacyjno-sportowego w Głodnie” – 300.000 

zł   

Załącznik nr 3   - Przychody i rozchody budżetu 

Przychody z innych rozliczeń 

Na powstały deficyt budżetu w kwocie : 821.400 zł i spłatę wcześniej zaciągniętej pożyczki, 

wyemitowanych obligacji  w kwocie : 2.061.600 zł zostają uruchomione wolne środki jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w  wysokości 

: 2.883.000 zł 
 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały.  

 

Radny D. Wajs odniósł się do wydatku związanego z zakupem parkomatów (przypomniał, że 

pytał o to na posiedzeniu komisji, ale nie uzyskał odpowiedzi) i zapytał, dlaczego teraz 

zabezpiecza się środki na ten cel, skoro decyzja w sprawie wprowadzenia na rakoniewickim 

rynku płatnej strefy parkowania jeszcze nie zapadła.  

 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że środki w budżecie zabezpieczane są już teraz, a stosowna 

uchwała w tej sprawie zostanie przedstawiona Radzie, do dyskusji, na najbliższą sesję. Środki 

będą wydatkowane po podjęciu uchwały. Jeśli zdarzy się jednak, że Rada stosownej uchwały 

nie podejmie, wówczas pieniądze te nie zostaną wydatkowane (one są teraz zabezpieczane, 

tak jak wydatki na inne cele). 

 

Radna G. Cielecka poprosiła, aby w przypadku kolejnych autopoprawek dostarczać je radnym 

w formie pisemnej, tak, jak to było praktykowane do tej pory. 

 

Przewodniczący Rady poprosił, aby radni sprawdziły swoje skrzynki e’mailowe, ponieważ 

nie do wszystkich dochodziły wiadomości. 

 

Dalej głos zabrał Burmistrz Rakoniewic. Podziękował radnym za przyjęcie zmian do budżetu, 

nad którymi za moment mają głosować, zwłaszcza, że dzielona jest teraz nadwyżka 

budżetowa. Dodał, że na wydatki majątkowe przeznaczane jest ponad 5,5 mln zł. Wiele 

inwestycji zapisanych w uchwale opiewa na kilkaset tysięcy złotych. Spektakularny efekt 

tych wydatków będzie widoczny w najbliższych miesiącach, na terenie całej Gminy. 

 



21 

 

Radny D. Wajs zwrócił uwagę na wydatek związany z wypłaceniem odszkodowań za grunty 

(dot. ulic Piaskowej i Iwaszkiewicza). Radny poprosił o bardziej szczegółową informację na 

ten temat. 

 

Sekretarz odpowiedział, że chodzi o wykup gruntu, a bardziej szczegółowo będzie mógł 

odpowiedzieć na to pytanie na najbliższej sesji. 

 

Dalej radny D. Wajs odniósł się do zwiększenia wydatków (o 5.000 zł) na wydawanie 

Rakoniewickiego magazynu informacyjnego. Zapytał jaki jest całkowity koszt wydawania 

tego informatora.  

 

A. Pawłowski wyjaśnił, że środki na ten cel były planowane w ubiegłym roku, jesienią.  

W ciągu roku rodziły się różne pomysły, w jakiej formie informator ma być wydawany.  

W tym roku podjęto decyzję, że będzie to forma gazetowa. Jeśli chodzi o szczegóły za druk, 

poszczególne składowe wydania tej gazety, Zastępca Burmistrza powiedział, że przygotuje  

i przedstawi informację na następnej sesji. Dodał, że prawdopodobnie kwota wydatku jest 

zbliżona do tej, która była zabezpieczona w projekcie budżetu, a zwiększenie związane jest  

z tym, że część osób wykonuje prace na podstawie umowy zawartej z firmą, a część na 

podstawie umowy – zlecenia. Jesienią ubiegłego roku, przy planowaniu, nie można było 

przewidzieć ile dokładnie środków będzie potrzebnych na ten cel.  

 

Burmistrz G. Tomiak dopowiedział, że informator rakoniewicki w 2017 roku będzie 

obchodził 20-lecie. W 1997 r. Burmistrz był pomysłodawcą i pierwszym redaktorem tego 

pisma. Wydawany był on w różnej formie : i jako miesięcznik, i jako kwartalnik, także 

nieregularnie. Dobrą tradycją jest to, że przy okazji różnego rodzaju jubileuszy wydawany 

jest specjalny, okolicznościowy numer tego informatora (ma być także wydany z okazji 

przypadającego w tym roku jubileuszu 90-lecia KS Sokół Rakoniewice). Obecnie Burmistrz 

będzie dążył do tego, aby przynajmniej raz na kwartał taki magazyn się ukazał. Dodał, że 

koszt zamieszczania informacji (jak to miało miejsce w ostatnim numerze np. o odbiorze 

odpadów komunalnych, nt. kalendarza imprez) w komercyjnym piśmie lokalnym na terenie 

naszej Gminy jest niewspółmiernie większy niż wydatki związane wydawaniem takiego 

biuletynu informacyjnego. Gmina nie ma zamiaru zastępować dostępnych na naszym terenie 

mediów. Nie ma to być gazeta lokalna, a informator gminny, dotyczący spraw naszych 

mieszkańców. 
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Radny D. Wajs przy okazji przypomniał, że również w 2017 r. przypada jubileusz 30-lecia 

obchodów Dni Rakoniewic.    

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 14 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr V/35/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Pkt 11. Wolne wnioski i informacje.  

Radna G. Cielecka powiedziała, że mieszkańcy chwalą wydawanie Rakoniewickiego 

magazynu informacyjnego, zauważając, że mają bezpłatny dostęp do wiadomości, które ich 

bezpośrednio dotyczą. Radna stwierdziła, że należy to kontynuować.  

 

Radny D. Wajs przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu komisji pytał o kwestię progu 

zwalniającego na ulicy Cmentarnej. Wówczas Burmistrz powiedział, że odpowie w tej 

sprawie na sesji. 

 

Burmistrz potwierdził, że rzeczywiście mieszkańcy zgłosili się z wnioskiem o zamontowanie  

progu zwalniającego. Wniosek komisji bezpieczeństwa w tej sprawie nie został zrealizowany, 

ponieważ pojawiły się głosy sprzeciwu od osób, które dojeżdżają sprzętem rolniczym na pola 

znajdujące się na ulicy Dębowej. Burmistrz zadecydował, aby jednak pozytywnie rozpatrzyć 

ten wniosek i obecnie należy czekać na realizację. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak powiedział, że cieszy się ze spotkania  

z panią Burmistrz Wielichowa w sprawie nadania ścieżce pieszo-rowerowej imienia 

wybitnego sportowca - olimpijczyka Zdzisława Krzyszkowiaka. Przypomniał, że z tego 
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terenu pochodzi jeszcze jeden olimpijczyk – Marian Dudziak i zasugerował, aby i jego 

imieniem nazwać jedną ze ścieżek. 

 

Burmistrz odpowiedział, że jeszcze w poprzedniej kadencji z Burmistrzem Adamem 

Łanieckim rozmawiał na temat nazwania odcinka ścieżki z Rakoniewic do Wielichowa  

i pierwszym pomysłem było nazwanie jej imieniem właśnie pana Mariana Dudziaka. Jest to 

osoba jednak bardzo skromna i po kilku przeprowadzonych już rozmowach stwierdzono, że 

niełatwo będzie uzyskać od niego na to zgodę. Burmistrz wyraził nadzieje, że będzie czas, że 

w przyszłości powróci się do tego tematu. Stwierdził, że warto by spotkać się z panem 

Dudziakiem i poprosić go o wyrażenie zgody na nazwanie jego imieniem ścieżki czy ulicy. 

Akurat w przegłosowanych zmianach do budżetu zostały zabezpieczone środki na 

dokończenie budowy ścieżki przy drodze powiatowej, z Rakoniewic do Wioski (inwestycję  

w całości, z własnego budżetu, będzie realizowała Gmina Rakoniewice). Być może byłby to 

odpowiedni odcinek, aby wrócić do propozycji Wiceprzewodniczącego M. Maćkowiaka. 

 

Radna G. Cielecka z kolei przypomniała, że z Rostarzewa pochodzi kolarz – Florek 

Andrzejewski, który również uzyskał bardzo duże osiągnięcia. Poprosiła, aby także osobę 

tego sportowca wziąć pod uwagę.  

 

Radny D. Wajs poinformował, że w jednej z gazet wyczytał o niezadowoleniu mieszkańców  

z remontu, który ma miejsce na ulicy Rzemieślniczej w Rostarzewie. Chodzi o to, że po 

jednej stronie nie będzie chodnika, tylko pas zieleni. Radny poprosił, aby Burmistrz rozwinął 

tę kwestię. 

 

Burmistrz odpowiedział, że projekt został przygotowany. Zaplanowano w nim budowę 

chodnika po prawej stronie (patrząc z kierunku wjazdu na tę ulicę). Aktualnie, wraz z panią 

projektant, rozpatrywana jest możliwość uzupełnienia niewielkiego, pozostałego odcinka 

kostką chodnikową. Być może uda się to wykonać w ramach budżetu przeznaczonego na tę 

inwestycję. Obecnie jeszcze nieznane są koszty. Burmistrz zauważył, że często przy tego typu 

inwestycjach pojawiają się głosy niezadowolenia. Jeśli jednak jest możliwość rozwiązania 

takich drobnych spraw na korzyść naszych mieszkańców, to jak najbardziej należy to zrobić. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że zakończenie tej inwestycji będzie satysfakcjonowało 

wszystkich.       
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Radna G. Cielecka zwróciła się z prośbą, aby przy planowaniu budowy kolejnych dróg na 

terenie naszej Gminy nie projektować tak wysokich krawężników, ponieważ nieprawdą jest, 

że wyższy krawężnik jest bezpieczniejszy.  

 

Radny D. Wajs przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu komisji podniósł kwestię ulicy 

Piaskowej (od torów kolejowych w kierunku tzw. piaskowych gór). Radny zapytał, czy 

Burmistrz rozważał, aby cokolwiek tam zrobić. 

 

Burmistrz powtórzył to, co mówił już na posiedzeniu komisji, że jeśli warunki techniczne 

pozwolą, to w perspektywie najbliższych lat będzie mogło zostać tam zaprojektowane 

bezpieczne przejście dla pieszych (także ciąg pieszo-rowerowy).    

 

Radny D. Wajs zwrócił uwagę, że zainteresowanym mieszkańcom ulicy Piaskowej zależy na 

powstaniu na początek czegokolwiek (kawałka utwardzonego pasa drogi). Nie chodzi o to, 

aby od razu budować tam ciąg pieszo-rowerowy.   

  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad V Sesji VII kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 07 kwietnia 2015 r.  

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu przeciwdziałania alkoholizmowi  

i narkomanii za rok 2014. 

6. Sprawozdanie z rocznego programu współpracy Gminy Rakoniewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2014. 

7. Uchwała Nr V/29/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Ruchocice  

i Gnin, gmina Rakoniewice, 

8. Uchwała Nr V/30/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV/209/2009 z dnia 11 lutego 

2009 r. dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawianie Zakładowi Usług Komunalnych 

w Rakoniewice sp. z o.o. na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Rakoniewice, zmienionej Uchwałą Nr XXV/219/2009  

z dnia 11 marca 2009 r., 

9. Uchwała Nr V/31/2015 w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rakoniewice  

w 2015 roku, 

10. Uchwała Nr V/32/2015 w sprawie wyrażenia opinii na temat zweryfikowanego projektu 

aglomeracji Rakoniewice, 

11. Uchwała Nr V/33/2015 w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej od sprzedaży 

dokonywanej podczas obchodów Dni Rakoniewic, 

12. Uchwała Nr V/34/2015 w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla. 

13. Autopoprawki do projektu uchwały dotyczącej zmian w budżecie na 2015 rok. 

14. Uchwała Nr V/35/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

 
 


